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Tisztelt Elnök Úr! 

Az Alaptörvény 7. cikk (1)-(2) bekezdése, valamint az Országgyűlésről szóló 2012. évi XXXVI. 
törvény 42. § (8) bekezdése alapján szóbeli választ igénylő kérdést kívánok benyújtani. 

A szóbeli választ igénylő kérdés címzettje: Dr. Kásler Miklós, emberi erőforrások minisztere 

A szóbeli választ igénylő kérdés címe: "Mikor rendezik a rokkantnyugdíjasok helyzetét?" 

Tisztelt miniszter úr!

A  Parlament  hónapok  óta  mulasztásos  alkotmánysértést  követ  el  azzal,  hogy  a
rokkantnyugdíjasok nyolc éve nem kapják meg a nekik járó támogatást.  A kormány ugyanis
2012-ben módosította a megváltozott munkaképességű személyek ellátásairól szóló törvényt, mely
szerint azoknak a rokkantnyugdíjasoknak, akiknek az állapotában javulás következett be, korábbi
ellátásuk  összege  csökkent.  A szabályozás  azonban  nem  határozza  meg  az  állapotjavulás
fogalmát, és az ellátás csökkentése önkényesen megállapított százalékok alapján történik. Végül az
Alkotmánybíróság  tavaly  kimondta:  elfogadhatatlan,  hogy  a  rokkantsági  nyugdíjat  akár  ötven
százalékot meghaladó mértékben csökkentsék anélkül, hogy az ellátottak korábbi szolgálati idejét,
fizikai  állapotuk  tényleges  változásának  mértékét  és  élethelyzetüket  figyelembe  vennék.  A
megfelelő szabályok kidolgozására 2019. március 31-i határidőt adott az Országgyűlésnek.

2019  januárjában  újabb  Alkotmánybírósági  döntés  született  arról,  hogy  az  állapotjavulásról
szakértői bizonyítást kell lefolytatni.

Bár  március végére az Alkotmánybíróság által  elvárt  munkát nem sikerült  teljesíteni,  áprilisban
Rétvári államtitkár úr úgy nyilatkozott, hogy az Alkotmánybíróság határozatában szereplő szakértői
munka  már  zajlik,  csupán  a  fizikai  állapotváltozás  mértékének  visszamenőleges  megállapítása
orvosszakmai szempontból is komoly feladat, és a jogszabály módosításra akkor kerülhet sor, ha
minden érintettre tekintettel megnyugtató és megvalósítható megoldás születhet.

Kérdezem tisztelt miniszter urat, hogy hogy állnak a jogszabály módosításával?

Budapest, 2019.12.13.



Várom válaszát,

tisztelettel

Schmuck Erzsébet

LMP
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